
 

Školáci z Kežmarku splnili dávnu vôľu nemeckého kniežaťa 

Kostolík a mobiliár obnovili za dva roky. 

TATRANSKÁ JAVORINA. Láska k obyčajnému remeslu ešte nevymizla. A živým príkladom toho sú aj žiaci 

kežmarskej školy, ktorí sa pričinili o skutočne netradičný kúsok. 

Podieľali sa na obnove interiéru kostolíka sv. Anny v Tatranskej Javorine. V rámci umeleckej praxe tak 

splnili aj dávnu vôľu kniežaťa von Hohenlohe, ktorý dal kostol pred rokmi postaviť.  

Práca ako pamiatka na štúdium 

Žiaci prijali možnosť práce na starodávnom kostolíku, ktorý doslova dýcha históriou s nadšením. 

Absolvovali to v rámci umeleckej praxe. Ako uviedla riaditeľka školy umeleckého priemyslu v Kežmarku 

Marta Perignáthová niektoré časti kostolíka, ktoré sa dali previezť prerábali priamo v škole, ostatné v 

rámci praxe priamo v kostolíku. "Žiakov to veľmi bavilo. Predtým už robili na kniežacej hrobke z čoho mali 

tiež obrovskú radosť, pretože ich práce boli vystavené aj v múzeu," hovorí riaditeľka, podľa ktorej je toto 

krásna pamiatka na ich usilovnú prácu. Niektoré časti mobiliáru kostola ako naprílkad patronátna lavica 

boli súčasťou maturitnej práce niektorých žiakov. Podmienky na prácu mali vynikajúce, keďže podľa slov 

riaditeľky mali priamo na mieste k dispozícii dostatočne vysoké lešenie, aby mohli kostolík zreštaurovať a 

pozlátiť.  

Náročný proces trval dva roky 

Práce na kostolíku neboli jednorázovou záležitosťou a už vôbec nie jednoduchou, keďže celý proces je 

mimoriadne náročný a prebiehal dva roky. Riaditeľka túto možnosť vnímala ako veľkú udalosť pre školu, 

ale aj pre samotných žiakov. "My totiž nemôžeme reštaurovať náročné kultúrne pamiatky a to, že sme sa 

dostali k tomuto kostolíku tak to bolo skutočne čistou náhodou, o to viac si to vážime," hovorí s 

úsmevom Perignáthová, podľa ktorej na to majú vlastný technologický postup s ktorým sa žiaci doslova 

vyhrali. "Pracovali s ľanovým olejom, ktorý nanášali štetcom a následne na to ukladali zlato. Je to náročný 

postup a musí byť dodržaný, aby bol výsledný efekt taký, aký má byť," prezradila riaditeľka, podľa ktorej 

im miestami komplikovali situáciu podmienky v kostolíku. "Kostol je predsa len vlhký a studený, takže 

sme to nanesené zlato museli prekryť akrylovou živicou, ktorá slúži na fixáciu toho zlata, aby sa časom 

nepoškodilo," vysvetlila pedagogička.  

Splnili dávnu vôľu panovníka 

Jednou zo zaujímavostí žiackej práce je fakt, že vďaka ich práci sa im určitým spôsobom podarilo vyhovieť 

požiadavke a poslednej vôli niekdajšieho nemeckého kniežaťa Christiana Kraft von Hohenlohe, ktorý dal 

Kostol sv. Anny v roku 1902 pre svoju milovanú družku Otíliu. Podľa historických zápiskov bol knieža na 

zariadenie a vnútro kostolíka mimoriadne precízny a prial si, aby bol interiér kostola pozlátený. V tých 

časoch sa však nenašli remeselníci, ktorí by ovládali techniku zlátenia a tak zostala až doteraz táto vôľa 



nesplnená. Riaditeľka je podľa vlastných slov pyšná na to, že práve ich škola mohla poslednej vôli 

kniežaťa vyhovieť. Súčasťou histórie kostolíka je aj časová schránka o ktorej existencii podľa slov 

riaditeľky vedia iba traja ľudia. "Je to niečo neuveriteľné. Po 100 rokoch ju objavil pán starosta. Ako je 

známe, tak knieža tam vložilo svoju fotku, našli sa tam nejaké mince s jeho erbom a iné vzácne veci. Som 

veľmi šťastná, že do tejto časovej schránky teraz pribudne aj náš zalaminovaný dekrét o tom, čo všetko v 

kostolíku vynovili žiaci našej školy," hovorí s hrdosoťu riaditeľka, podľa ktorej je papier podpísaný jej 

rukou a rovnako je tam aj odtlačok pečiatky. Takto to bude uložené v časovej schránke čakať na nového 

objaviteľa. "Ktovie, možno o 100 rokov ju opäť niekto nájde a povie, že žiaci Strednej odbornej školy v 

Kežmarku kostolík zlatili a splnili tak vôľu kniežaťa spod Tatier.  

Na remeslá sa nezabúda 

Hoci je súčasná doba mimoriadne vyspelá a väčšina práce sa už vykonáva aj za pomoci počítačových 

technológii, podľa slov riaditeľky sa nezabúda ani na remeslá, ktoré boli kedysi základným zdrojom 

obživy. A práve žiaci Strednej priemyselnej školy sú toho živým príkladom. "Je to taký 

umelecko-remeselný odbor a na žiakoch je vidieť, že ich to baví a napĺňa. Že po nich niečo vidieť," hovorí 

Perignáthová podľa ktorej školu navštevuje aj staršia pani, ktorá už síce maturitu má, ale absolvovať chce 

aj odborné predmety. "Je úplne nadšená je to na nej vidieť. Samozrejme je precízna a tí žiaci v nej ako 

keby mali vzor jednoduchosti, pracovitosti a trpezlivosti. Koniec koncov, tiež má záslubu na pozlacovaní 

oltára," doplnila s úsmevom riaditeľka. Okrem oltára žiaci pozlacovali aj kstitelnicu, spovedelnicu a celý 

mobiliár kostola.  

 

 

 

 

 

 

 

 


